

BSE's First Annual General Meeting (AGM) on 24th February 2015

The BSE has announced that its 2015 first annual general meeting will be held on Tuesday, 24 February 2015.

The agenda of the meeting will include approval of the agenda, approval of last year AGM's minutes, discussion of Board's activities report during 2014, discussion of BSE's final financial report approval of Board's suggested recommendations re-appointment of the Auditor, Formation of Election Committee and electing four new members.

The society issued a circular to its



BAHRAIN SOCIETY OF ENGINEERS

members who are eligible for voting to ensure their attendance. If the absolute quorum is not attained, the society will defer the meeting to Tuesday 17th March 2015.

On Tuesday 17th March 2015, the

required quorum is one third of AGM qualified "Members" who completed minimum of 6 months since they joined BSE. If the Quorum is not attained, the meeting shall be postponed to another meeting to be convened after at least half an hour. Such meeting shall be considered valid if 10% of the members are present in person If the quorum is not attained again, the meeting will be held after half an hour on the same day to reelect half of the board members.

BSE participated in "Elite program for career"



The Youth and Technology society participated in the elite program for career to enable students and graduates. The event will be held under the patronage of His Excellency Sheikh Hisham bin Abdul Rahman Al Khalifa, the Capital Governor, at the end

of January 2015 in cooperation with regional and international organizations.

The president of the BSE Eng. Massoud Ibrahim Alhermi said:"In our society we encourage such quality and vital projects to facilitate the employment of graduates and focus on their concerns. The contributions of society in this area are clearly visible. For example, BSE allocated scholarships to support students during their Engineering disciplines studies to encourage students to enroll in such disciplines."

Eng. Al Gassab participated in "WFEO" meeting in Paris



Eng. Abdul Majeed Al-Gassab, the ex-president of BSE and the member of the Environment and Energy committee of the World Federation of

Engineering Organization (WFEO), attended the organization's meeting held in Paris December 2014 recently and attended by the General Director of UNESCO.

The organization decided to hold their 2017 Congress in Abu Dhabi after Japan's congress which will be held at the end 2015.

Eng. Al-Gassab has been asked to contacts the concerned authorities in UAE to host this very important event.



"Contracts and Law of Regulating Tenders and Purchases"

The committee of public activities in BSE organized a seminar on "Contracts and Law of Regulating Tenders and Purchases". The seminar was held on Tuesday 6th January 6 2015 at the society headquarters in Juffair.

Lectures in the seminar was Dr. Mal Allah Al Hammadi, Director of Legislation Management official Gazette and in the form of legislation and legal Fatwa. (to recheck the exact job position in English – better to contact him)

The seminar focused on the law objectives, the scope and area the law covered, Tender Board: his role and responsibilities, type of contracts, condition of contracts and other relevant areas.



2nd Bahrain International Social Corporate Responsibility Conference & Exhibition 2015

In cooperation with the National Oil & Gas Authority in Kingdom of Bahrain, BSE will organize the "2nd Bahrain International Corporate Social. Responsibility Conference & Exhibition 2015." The conference will be held during 9th to 11th February under patronage of His Excellency the Minister of Energy Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza.

This year's conference theme is "Beyond Eco-Industrialism: Paving the way for a better tomorrow".

Dr. Abdul Rahman Jawahery, the President of GPIC and board



Dr. Abdul Hussain Mirza



Dr. Abdul Rahman Jawahery

member of the National Oil and Gas Authority and the conference chair, said:"the conference aims to highlight the effective and positive role that companies play to give back to the communities

in which it operates, noting that the goal of social responsibility companies is to encourage and embrace responsibility by the company towards the environment, consumers. employees, stakeholders and other segments of society, as companies must consider the brand and its importance to customers and it must be that these companies take an active role in promoting social responsibility programs for companies. "



TRAINING CALENDAR FEBRUARY 2015

No.	Course Title	Duration	Tentative Date
1.	Introduction to Occupational Health & Safety		15-18
	Management	4	
2.	Preparation of Feasibility Study		22-26
		5	

www.mohandis.org Issue 22, January 2015

الاجتماع الأول للجمعية العمومية في 24 فبراير المقبل

أعلنت جمعية المهندسين البحرينية عن عزمها في عقد اجتماعها الأول للجمعية العمومية مساء يوم الثلاثاء الموافق 24 فبراير 2015 المقبل، وسوف يتضمن جدول أعمال الاجتماع إقرار جدول الأعمال، والمصادقة على محضر اجتماع الجمعية العمومية للعام الماضي، ومناقشة تقرير مجلس الإدارة عن أعمال الدورة المنتهية، ومناقشة التقرير المالي للجمعية، وأقرار التوصيات المقترحة من مجلس الإدارة، وإعادة تعيين مدققي



BAHRAIN SOCIETY OF ENGINEERS

الحسابات، وتشكيل لجنة الانتخابات، وانتخاب أربعة أعضاء جدد لمجلس الإدارة.

وأصدرت جمعية المهندسين البحرينية تعميما إلى كافة أعضائها ممن يحق لهم التصويت من أجل الحرص على الحضور في التاريخ المذكور، كما يشار إلى أن الجمعية وفي حال عدم اكتمال النصاب المطلوب ستعقد اجتماعها الثاني يوم الثلاثاء الموافق 17 مار س 2015. وتجدر الإشارة إلى أنه سيتم خلال اجتماع الجمعية العمومية إعادة التخاب نصف الأعضاء لمجلس الإدارة ممن أكملوا الدورة الانتخابية.

الجمعية تشارك في برنامج النخبة للتمكين الوظيفي للطلاب والخريجين



شاركت لجنة الشباب والتكنولوجيا في برنامج النخبة لتمكين الخريجين، الذي ينظم تحت رعاية سعادة محافظ العاصمة، سعادة الشيخ هشام بن عبد الرحمن آل خليفة، بالتعاون مع منظمات إقليمية ودولية رائدة في الجودة والتقييم الدولي. حيث تبدأ أولى مراحل البرنامج بنهاية شهر يناير الحالى.

وأفاد المهندس مسعود إبراهيم الهرمي رئيس جمعية المهندسين البحرينية: "أننا في جمعية المهندسين نشجع مثل هذه المشاريع النوعية والحيوية لتسهيل توظيف الخريجين البحرينيين لكونها تقع ضمن اهتماماتنا. حيث أن إسهامات الجمعية في هذا المجال واضحة للعيان، فعلى سبيل المثال تخصص الجمعية منحاً دراسية لدعم الطلبة أثناء دراستهم للتخصصات الهندسية من باب تشجيع الطلبة على الالتحاق بمثل هذه التخصصات".

إعلان هام إلى الأعضاء

من أجل تمكينك من استلام أخبار الجمعية وإعلاناتها عبر تطبيق الواتس آب، يرجى حفظ الرقم "32215274" في هاتفك وإرسال رسالة إلى الرقم نفسة على الواتس آب بطلب الإشتراك، مع ذكر اسمك.

يرجى تجاهل هذه الرسالة إذا سبق لك أن قمت بالتسجيل.

المهندس القصاب يشارك في اجتماعات "الاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية" في باريس



شارك المهندس عبد المجيد القصاب الرئيس السابق لجمعية المهندسين البحرينية وعضو لجنة البيئة والطاقة للاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية في اجتماعات الاتحاد العالمي الذي أقيم في باريس في ديسمبر 2014 وحضر الاجتماع رؤساء كل الدول المشاركة في الاتحاد والمدير العام لمنظمة اليونسكو.

وفي هذا الاجتماع قرر الاتحاد تنظيم مؤتمره بمنطقة الخليج في عام 2017 في مدينة أبوظبي بعد مؤتمره الذي سيقام في اليابان نهاية العام الجاري 2015 وأستراليا العام القادم.

وعليه كلف الاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية المهندس عبد المجيد القصاب إجراءا الاتصالات اللازمة مع الجهات المعنية في دولة الإمارات العربية المتحدة من أجل استضافة هذه الفعالية الكبيرة كونه مستشارا لرئيس الاتحاد العالمي للمنظمات الهندسية.

Issue 22, January 2015 www.mohandis.org

"المؤتمر الثاني للمسؤولية الاجتماعية للشركات 2015 والمعرض المصاحب له" ينطلق فبراير المقبل

تنظم جمعية المهندسين البحرينية بالتعاون مع الهيئة الوطنية للنفط والغاز بمملكة البحرين "المؤتمر الثانى للمسؤولية الاجتماعية للشركات والمعرض المصاحب له "، وذلك في الفترة من 9 إلى 11 فبراير 2015المقبل تحت رعاية وزير الطاقة الدكتور عبدالحسين بن على ميرزا. ومن المقرر أن ينطلق هذا المؤتمر تحت شعار "ما وراء البيئة التصنيعية: تمهيد الطريق لغد أفضل".

من جانبه قال رئيس شركة الخليج لصناعة البتروكيماويات (جيبك)

للشركات هو تشجيع وتبنى المسؤولية من قبل الشركة تجاه البيئة

وعضو مجلس إدارة الهيئة الوطنية للنفط والغاز ورئيس المؤتمر الدكتور عبدالرحمن جواهري: "بأن المؤتمر يأتي في إطار تسليط الضوء على الدور الفعال والإيجابي الذي من الممكن أن تلعبه الشركات لرد الجميل للمجتمعات التي تعمل فيها، منوها أن الهدف من المسؤولية الاجتماعية



الدكتور عبدالحسين بن على ميرزا الدكتور عبدالرحمن جواهرى

والمستهلكين والموظفين وأصحاب المصلحة وغيرهم من فئات المجتمع، إذ يجب على الشركات النظر في العلامة التجارية وأهميتها للعملاء وعليه يجب أن تتخذ هذه الشركات دورا فعالا في تعزيز برامج المسؤولية الاجتماعية للشركات".

ندوة "العقود الإدارية وقوانين المناقصات والمزايدات"

نظمت لجنة الأنشطة العامة في جمعية المهندسين البحرينية ندوة بعنوان "العقود الإدارية وقوانين المناقصات والمزايدات"، وذلك في تمام الساعة السابعة من مساء الثلاثاء الموافق 6 يناير 2015، بمقر الجمعية في منطقة الجفير، وحاضر في الندوة المستشار الدكتور مال الله الحمادي مدير إدارة التشريع والجريدة الرسمية في هيئة التشريع والإفتاء القانوني.

وتناولت الندوة محاورة عدة أبرزها، أهداف قانون المناقصات والمزايدات، و نطاق سريان القانون، ومجلس المناقصات والمزايدات



واختصاصاته، وأساليب التعاقد، وشروط تنفيذ العقود، وإعادة النظر والتظلم، والمزايدات والمبيعات الحكومية.

جدول الاجتماعات والأنشطة لشهر فبراير 2015

المشاركون في الاجتماع/ المكان	الوقت	الاجتماع	التاريخ	اليوم	الرقم
		مؤتمر المسئولية الاجتماعية للشركات BICSR	09.02.2015	الثلاثاء-	.1
فندق الخليج			10.02.2015	الاربعاءو	
			11.02.2015	الخميس	
قاعة المهندس هشام الشهابي	طوال	يوم المهن الهندسية في الجمعية	-22.02.2015	الأحد-	.2
فاعله المهندش هندام الشهابي	اليومين		23.02.2015	الاثنين	
قاعة المهندس هشام الشهابي	7.00 مساءً	الاجتماع الأول للجمعية العمومية لجمعية المهندسين البحرينية	24.02.2015	الثلاثاء	.3